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?REIilAHY I ŻFCZENIA

Do 30 listopada br. przyjmujemy reklamy i życzenia świąteczne Ogłoszenia i 
rrfda.-ny przyjmuje Barbara Fedyczkowska z Biura Rady Gminy w Jemielnicy, ul 
Strzelecka 67 tel 4362 - 322. Wystawiamy rachunki VAT, a należność za ogłosze
ni można odliczyć od dochodów prowadzonej działalności gospodarczej. Zapra
wimy wtzyslkich właścicieli placówek handlowych, warsztatów rzemieślniczych, 
{redukcyjnych i usługowych do zamieszczania na lamach grudniowego wydania 
reszej gazety świątecznej reklamy, która będzie zaproszeniem dla klientów i 
łcnystną formą zachęty do dokonywania zakupów w Waszych placówkach. Rów
nocześnie przyjmujemy życzenia świąteczne dla klientów, które złożone za po
średnictwem naszej gazety będą wyrazem Waszego dla nich szacunku i zapro- 
szena do korzystania z prowadzonych form działalności handlowej, produkcyjnej 
msiugcwej Za naszym pośrednictwem możecie życzyć Im pogodnych świąt szczę
ścia w Nowym Roku, zaprosić na zakupy do Waszych placówek.

Ceny Ogłoszeń:
• ogłoszenie w ramce 1 zł za 1 cm kw
• ogłoszenie drobne 0.50 zł za słowo.

W NUMERZE:
■ Wyniki wyborow • str. 2
■ Wyborcze vadentecum - str. 4
■ Wywiady z przewodniczącym Rady i wójtem - str. 5
■ Taki sołtys jaka wieś - str. 6

ivak;h:a(yjva sesja
30 października 

br. odbyła się pierwsza 
w nowej kadencji sesja 
Rady Gminy w Jemiel
nicy Otworzył ją - rad
ny senior Ernestyn 
Zientek, który powitał 
radnych i zaproszo
nych gości. Odczyta! 
tekst ślubowania. Po
twierdzenie złożenia 
aktu ślubowania przyjął 
najmłodszy radny Piotr 
Breischeidel. Następ
nie powołana została 
trzyosobowa komisja 
skrutacyjna pod prze
wodnictwem Henryka 
Kołodzieja, w jej skład 
weszli ponadto radni: 
Kazimierz Horosz- 
czak i Grzegorz Pyka.

Na przewodniczące
go Rady Gminy zgło
szone zostały kandy
datury; - w imieniu Za
rządu Gminnego DFK -
Herberta Pyki oraz Siegfrieda Sowy 
Zgłoszona została również kandydatura 
przewodniczącego Rady w poprzedniej 
kadencji - Antoniego Drzyzgi, ale nie 
wyraził on zgody. W głosowaniu tajnym 
radni wybrali na przewodniczącego Her
berta Pykę (14 głosów „za"). Siegfried 
Sowa uzyskał 6 głosów. Nowo wybrany 
przewodniczący H. Pyka przejął dalsze

prowadzenie obrad Podziękował za wy
bór zapewniając, że dołoży wszelkich 
starań, aby działać skutecznie na rzecz 
gminy i dobra jej mieszkańców. W dal
szej części obrad przystąpiono do wy
borów zastępcy przewodniczącego Rady 
oraz wójta gminy.

(dokończenie na str. 3)

IŁONSCLTACTJNY
dla osób uzależnionych od alkoholu i ich rodzin.

Czynny w każdy poniedziałek w godzinach 15,00 - 17,00 w Urzę
dzie Gminy w Jemielnicy (pokój nr 12 - stary budynek).

Dyżury pełnią członkowie Gminnej Komisji do spraw Rozwiązywania Pro
blemów Alkoholowych Tu uzyskasz poradę i pomoc.

Przyjmujemy zgłoszenia, kierujemy na konsultacje do poradni specjali
stycznych. Masz problem, szukasz pomocy zgłoś się do nas.
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Z PRAC 
ZARZĄDU 

GMIW
Posiedzenie - 23 września br. - 

ustalenia:

• rozstrzygnięto przetarg na moder
nizację chodnika przy ul Strzeleckiej w 
Jemielnicy Zgłosiło się dwóch oferentów 
Wybrano korzystniejszą ofertę zgłoszo
ną przez Zakład Ślusarsko - Budowlany 
Gizełi Bu bały z Rożniątowa - 31.000 zł.

• podjęto uchwałę w sprawie zmian 
osobowych w składzie Obwodowej Ko
misji Wyborczej Nr 3 w Piotrówce.

Posiedzenie 5 - października br. - 
ustalenia:

• odbyło się spotkanie z przedstawi
cielami dyrekqi Korporacji Produkcyjno
- Budowlanej .Plus’ z Kądzierzyna - Koź
la w sprawie opóźnień w przebiegu prac 
remontowych w Szkole Podstawowej w 
Jemielnicy.

• podjęto decyzję w sprawie sfinan
sowania niektórych prac w poszczegól
nych sołectwach z gminnego budżetu.

Posiedzenie - 13 października br. 
-ustalenia:

• przeprowadzono lustrację terenu 
remontowanej Szkoły Podstawowej w 
Jemielnicy Postanowiono wystosować 
pismo do dyrekcji Korporacji Produkcyj
no - Budowlanej w Kędzierzynie - Koźlu 
w sprawie dokonania zmian na terenie 
budowy, które zapewnią przyśpieszenie 
prac remontowych.

Posiedzenie - 16 października br.
- ustalenia:

• omówiono realizację zadań w mi
nionej kadencji Rady Gminy, wskaza
no na osiągnięcia oraz zadania, któ
rych z różnych przyczyn nie udało się 
zrealizować.

Posiedzenie -19 października br.
- ustalenia:

• rozstrzygnięto przetarg na wyko
nanie kanalizacji burzowej w Centawie. 
Wybrano ofertę najkorzystniejszą złożo
ną przez Zakład Melioracji Wodnych Jo
achima Jelito z Jemielnicy - 29.800 zł.

IiOYIilRS 
nnE 

ROZSTRZY
GNIĘTY

Ogłoszony przez nas konkurs na 
najpiękniejszą posesję i najpiękniejszy 
balkon nie spotkał się z większym za
interesowaniem ze strony mieszkańców 
gminy. Napłynęło tylko kilka konkurso
wych zgłoszeń, wobec czego komisja 
konkursowa powołana przez wójta gmi
ny postanowiła nie rozstrzygać konkur
su. Komisja wyraziła przekonanie . że 
przyznanie wyróżnień konkursowych ma 
sens tylko w tych przypadkach, gdy 
ilość zgłoszeń, zainteresowanie konkur
sem byłoby większe. W przyszłości 
wszelkie inicjatywy w tym zakresie win
ny być poprzedzone szeroką kompanią 
na łamach gazety, powinno im towarzy
szyć zainteresowanie rad sołeckich, 
muszą być podjęte działania zachęca
jące do udziału w konkursie.

WYNIKI WYBORÓW

WJILMI EŁNICY

Drzyzga Antoni 
Frey Elżbieta

Marta Ziaja (Jemielnica) -14.09. Da 
Stróżyk (Jemielnica) - 15.09., Em^ 
Piontek (Jemielnica) -17.09. Klau® 
Taoca (Jemielnica)-19.09.. Paweł Ul* 
czyk (Jemielnica) - 20.09., Michał Sa 
drok (Łaziska) - 24.09., Michaela SM 
(Jemielnica) - 29.09., Patryk Gda (D 
lawa) - 30.09., Dariusz Witon (Jen* 
ca) - 2.10., Adam Gawroński (Piotra*

IOKRĘG WYBORCZY NR 1W BARUCIE_____________
Lista Nr 7,

Mniei&zość Niemiecka
lat 54 Barut -137 głosów
lat 56 Barut -111 głosów

Lista Nr 9
Komitet Wvborczv Strażak’’

Bernard
Henryk

lat 37 
lat 46 

Lista Nr 10 
Komitet Wyborczy ..Stowarzyszenie Mieszkańców Barutu" 

Pachołek Beata lat 28 Barut - 45 głosów

Biskup
Sonsala

Barut - 22 głosy
Barut - 29 głosów

OKRĘG WYBORCZY NR 2 W CENTAWIE
Lista Nr 7 

Mniejszość Niemiecka 
Biegański Józef lat 61 Centawa - 56 głosówlat 61 

Lista Nr 10 
Komitet Wyborczy ..Demokratyczna Wieś"

Sobel Engelbert lat 58 Centawa - 81 głosów
OKRĘG WYBORCZY NR 3 W GĄSIOROWICACH

Lista Nr 7
Mniejszość Niemiecka

lat 60 Gąsiorowice - 89 głosów
lat 49 Gąsiorowice-85 głosów

Lista Nr 9 
Komitet Wyborczy Strażak" 

Górecki Władysław lat 52 Gąsiorowice - 73 głosy
Zientek Ernestyn lat 63 Gąsiorowice -102 glosy

Zyzik Gerard 
Kapuściński Jan

OKRĘG WYBORCZY NR 4 W JEMIELNICY
Lista Nr 7

Mniejszość Niemiecka

OKRĘG WYBORCZY NR 5 W JEMIELNICY

Demer Walter lat 59 Jemielnica - 298 głosów
Pyka Herbert lat 57 Jemielnica - 252 głosy
SowaSiegfried lat 58 Jemielnica - 251 głosów
Pyka Grzegorz lat 40

Lista Nr 9
Jemielnica - 276 głosów

Komitet l ażak"
Urbańczyk Franciszek lat 61 Jemielnica - 98 głosów
Wolny Waldemar lat 37 Jemielnica - 87 głosów

Lista Nr 7
Mniejszość Niemiecka

Jaskóla Norbert lat 41
Piontek Karol lat 50
Pyka Cecylia lat 49
Hajduk Józef lat 42
Lazarek Józef lat 48

Lista Nr 10 
Komitet Wyborczy Komitet Obywatelski

Jemielnica - 394 głosy
Jemielnica - 323 glosy
Jemielnica - 329 głosów
Jemielnica - 329 głosów
Jemielnica -188 głosów

Lenart Helena lat 42 Jemielnica - 73 glosy
OKRĘG WYBORCZY NR 6 W ŁAZISKACH

Kozioł Józef 
Breitscheidel Piotr

Lista Nr 7
Mniejszość Niemiecka

Łaziska -107 głosów
Łaziska -166 głosów

lat 50 
lat 38

OKRĘG WYBORCZY NR 7 W PIOTROWCE
Lista Nr 7 
izość Niemiecka

OKRĘG WYBORCZY NR 8 WE WIERCHLESIU

Kubilas Rudolf lat 38 Piotrówka - 166 głosów
Glik Józef lat 67 Piotrówka - 92 głosy
Kołodziej Henryk lat 53 Piotrówka - 96 głosów

Lista Nr 10
Komitet Wvborczv . Mała Oiczvzna”

Cwielong Józef lat 50 Piotrówka - 64 głosy
Lista Nr 11

Komitet Wvborczv Wspólnota"
Galas Eugieniusz lat 51 Piotrówka -184 głosy
Horoszczak Kazimierz lat 43 Piotrówka -144 głosy
Półtorak Józef lat 41 Piotrówka -134 głosy

Lista Nr 7 
Mniejszość Niemiecka 

Kołodziej Henryk lat 40 Wierchlesie - 80 głosówlat 40 
Lista Nr 10 

Komitet Wyborczy Pod Debem"
Jagoda Józef lat 52 Wierchlesie - 22 glosy

ODESZIJ

PAŹDZIERZ
1998r.

Teresa Zyzik (lat 83) z Jemielnicy -161 
Franciszek Pinkawa (64) z Jemiełnę 
24 09 , Agnieszka Koźlik (85) z Bant 
8.10.. Anna Piontek (81) z Piotrów 
9 10., Ema John (59) z Piotrówki -173

PAŹDZIERNIK
1998r.

ŚLUBY
Teresa Grys z Piotrówki i Piotr Gaje* 
zTamowa Opolskiego - 3.10., Małga* 
ta Herda z Centawy i Sylwester Hc<i 
Wozicy - 17 10, Gabriela Jurecdto 
Jemielnicy i Maran Gajowiecki zPictk 
ki-24 10.. Aniela Hadamik z Gąsicmr 
i Jarosław Galas z Piotrówki - 24 10 |

SZKOIAA PIŁKA NOŻM

W październiku br. szkolna drufja 
piłki nożnej w Jemielnicy uczeslnicą»| 
w Rejonowych Rozgrywkach w Piłce Mz' 
nej. które odbyły się na stadionie spał 
wym w Zawadzkiem. Piłkarze zeszłe' 
w Jemielnicy zmierzyli się z rówiesrt»| 
mi z Kolonowskiego i Zawadzkiego o 
mując w półfinale II miejsce.

JEMIELNICY
Wydąje Spółka Wydawnicza Aneks* X I 
w Prudniku ul. Jagiellońska 3 teł 
28-77 na zlecenie Zarządu Gminy w* I 
mielnicy Redaktor naczelny Rysa: 
NOWAK Stała współpraca Halina Ctrs 
bak. Sylwia Lanucha, Antoni Weigt iW» 
lenty Steć Skład komputerowy: Andrą 
Dąbrowski. Przemysław Galert. Au* 
redakcj, .NOWY GLOS JEMIELNICY.® 
133 Jemielnica, ul. Strzelecka 67 1» 
fon 463 23 22.

Druk Drukarnia _S" w Prudniku, ul *•» 
Krajowej 16. Redakcja zastrzega wie 
prawo skracania nadesłanych materia*
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I AArGlRAŁYJAA SESJA
(dok. lestr. 1)

wójta, ze względu na zgłoszenie do 
wyborów dwóch kandydatów. W gło
sowaniu tajnym ustępujący wójt 
Werner Małek został wybrany na 
kolejną kadencję 14 głosami, jego 
kontrkandydat Franciszek Kozicki 
uzyskał 5 głosów W związku z wy
borem gratulacje W Maikowi złożyli 
radni oraz jego wyborczy „rywal" 
F.Kozicki. Zabierając glos wójt W. 
Małek stwierdził m.in.: - Nie plano
wałem żadnych wystąpień, ustawa 
me przewiduje ślubowania wójta, ale 
pragnę powtórzyć te same słowa, 
które Wy. szanowni radni potwierdzi
liście. Będę rzetelnie wykonywał 
swoje obowiązki i będę cenił Wasze 
głosy - to, że zaufaliście mi i powie
rzyliście naprawdę trudną funkcję w 
Jemielnicy. (...)

W wolnych wnioskach radni nie 
zabrali głosu wobec czego przewod
niczący Herbert Pyka ogłosił za
mknięcie obrad inauguracyjnej se
sji Rady Gminy.

R.Nowak.

Na zastępcę przewodniczącego 
Raiły zgłoszone zostały kandydatu
ry dwóch radnych - Henryka Koło
dzieja (kandydat z rekomendacji 
Towarzystwa Społ - Kult. Niemców 
na Sl Op ) oraz Józefa Kozioła 
Przewodniczący Franz Sowietzki w 
imieniu Zarządu Gminnego DFK 
zgłosił do wyborów na wójta gminy 
kandydaturę Wernera Małka. Jed
nocześnie w imieniu grupy radnych 
Eugeniusz Galas zaproponował 
»;>sanie na listę kandydatów Fran
ciszka Kozickiego - mieszkańca 
Łazisk, zatrudnionego na stanowi
sku kierowniczym w strzeleckim 
Agromecie". W związku z zapropo
nowaniem kandydatury H. Koło
dzieja na wiceprzewodniczącego 
Rady dokonano zmian w składzie 
komisji skrutacyjnej W jego miejsce 
• jej skład wybrano Karola Piont
ka Kandydaci na stanowisko wójta 
gminy na wniosek radnych przed
stawili krótkie programy działania, 
Skalę i ocenę problemów, które ich 
zdaniem sąpiorytetowe i wymagają 
rozwiązania jako najistotniejsze za- 
gadaniema dla lokalnych społecz
ności W wyborach tajnych na wi
ceprzewodniczącego Rady Gminy 
wybrany został Henryk Kołodziej 
04 głosów „za"), Józef Kozioł uzy
skał poparcie 7 radnych. Emocje to
warzyszyły radnym przy wyborze

Będę się starał, aby cała Rada i 
mieszkańcy mogli na mnie polegać. 
Będę robił wszystko aby być lojal
nym w stosunku do mieszkańców, 
przyjaciół i naszej Rady Będę wier
ny tym zasadom i tym wszystkim ce
chom. które powinien mieć wójt. Na

stępnie W. Małek - 
zgodnie z postano
wieniami Statutu za
proponował kandyda
tury do Zarządu Gmi
ny w którym wójt pełni 
funkcję przewodniczą
cego Na społecznego 
zastępcę wójta zapro
ponował radnego An
toniego Drzyzgę, a na 
członków radnych: Wal- 
tera Dernera, Rudol
fa Kubilasa i Gerhar
da Zyzika W głosowa
niu tajnym Zarząd Gmi
ny został zatwierdzony, 
a poszczególni kandy
daci uzyskali:

-Antoni Drzyzga
- 15 głosów

- Walter Demer
-11 głosów 

-Rudolf Kubilas
-15 głosów

- Gerard Zyzik
-12 głosów

Przed przystąpieniem do wyboru 
Zarządu Gminy radny Ernestyn 
Zientek zaproponował powołanie 
do składu Zarządu przedstawicieli z 
każdego sołectwa, dla pełnej repre
zentacji w tym samorządowym orga
nie lokalnej społeczności. W odpo

wiedzi wójt Werner Małek stwier
dził. że zgodnie z zapisem w Statu
cie Gminy. Zarząd składa się z pię
ciu członków Zwiększenie stanu oso
bowego Zarządu Gminy wymaga 
zmiany zapisu w statucie, który jest 
prawomocny z chwilą publikacji 
uchwały Rady Gminy w tej sprawie 
w Dzienniku Urzędowym Woj. Opol
skiego. Dopiero wówczas można 
przeprowadzić wybory uzupełniają
ce

Na przewodniczących komisji 
Rady zgłoszono po jednej kandyda
turze. Przewodniczącymi Komisji wy
brani zostali:

- Oświaty . Kultury, Zdrowia I 
Spraw Socjalnych - Ernestyn Zien
tek (19 głosów „za")

- Rewizyjnej - Engelbert Sobol 
(17 głosów „za").

Rolnictwa i Ochrony Środo

wiska - Cecylia Pyka - (16 głosów 
.za").

- Rozwoju Społeczno - Go
spodarczego i Budżetu Gminy - 
Norbert Jaskuła (19 głosów „za").
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WYNIKI 
WFBORÓW 

DO RADl I*OWIAn 

W STRZELCACH OR

GMINA JEMIELNICA

Obwód głosowania 
Nr 1 w Jemielnicy

SLD - 28
AWS - 38
UW-59
MN-473

Obwód głosowania 
Nr 2 w Jemielnicy

SLD-12
AWS - 45
UW-13
MN-400

Obwód głosowania 
Nr 3 w Piotrówce

SLD - 37
AWS - 131 

UW-41 
MN-415

Obwód głosowania 
Nr 4 w Centawie

SLD-8 
AWS-6 
UW-6 

MN-113

Obwód głosowania 
Nr 5 w Barucie

SLD -10 
AWS-9 
UW-9 

MN-151

Razem:

SLD - 95 
AWS - 229 
UW - 128 
MN-1552

Skróty:

SLD - Sojusz 
Lewicy Demolratycznej 
AWS - Akcja Wyborcza 

.Solidarność" 
UW - Unia Wolności 

MN - Mniejszość 
Niemiecka.

FREKWENCJA WYBORCZA 
W/G OBWODÓW GŁOSOWANIA

GMINA JEM II SLNICA

liczba osób 
uprawnionych

wydano kart 
do głosowania

frekwencja

Obwód glosowania Nr 1 w Jemielnicy 1628 708 43%
Obwód głosowania Nr 2 w Jenielnicy 1344 529 39%
Obwód głosowania Nr 3 w Piotrówce 1539 667 43%
Obwód głosowania Nr 4 w Centawie 426 152 36
Obwód głosowania Nr 5 w Barucie 426 193 45%

Razem: 5365 2249 42%

FREKWENCJA WYBORCZA 
W/G OKRĘGÓW WYBORCZYCH

GMINA JEM II ELNICA
liczba osób 
uprawnionych

wydano kart 
do głosowania

ferkwencja

Okręg wyborczy Nr 1 w Barucie 428 193 45%
Okręg wyborczy Nr 2 w Centawie 426 152 36%
Okręg wyborczy Nr 3 w Gąsiorowicach 530 220 42%
Okręg wyborczy Nr 4 w Jemielnicy 1098 488 44%
Okręg wyborczy Nr 5 w Jemielnicy 1344 529 39%
Okręg wyborczy Nr 6 w Łaziskach 509 204 40%
Okręg wyborczy Nr 7 w Piotrówce 772 357 46%
Okręg wyborczy Nr 8 we Wierchlesiu 258 106 41%

Razem: 5365 2249 42%

WYNIKI WYBOROW 
DO RADY POWIATU

(ilość głosów)

Nr1 Nr 2 Nr 3 Nr 4 Nr 5 razem
SLD
Stachowski Kazimierz 16 11 28 3 6 64
Gajda Ernest 9 1 4 4 2 20
Wieczorek Mieczysław 3 0 5 1 2 11
AWS 
Lenart Marek 24 30 28 4 5 91
Chlebosz Franciszek 13 13 17 1 2 46
Latocha Mieczysław 1 2 86 1 2 92
UW 
PiperJan 53 6 7 1 1 68
Baliński Andrzej 5 4 33 3 3 48
Jałowy Józef 1 3 1 2 5 12
Mniejszość Niemiecka 
Swaczyna Józef 145 59 63 59 42 368
Kołek Roman 247 178 317 37 71 850
Nocoń Ryszard 65 132 31 4 31 263
Sus Józef 17 31 4 13 7 72

PODZIĘKOWANIE
Radni do Sejmiku Wojewódzkiego, Rady Powiatu w Strzelcach Opolskich i 

Rady Gminy w Jemielnicy składają serdeczne podziękowanie za okazanie spo
łecznego zaufania i wybór do ogniw samorządowych różnych szczebli Pragnie
my zapewnić, że nowo wybrani radni będą w swych działaniach kierować się 
dobrem nadrzędnym - pomyślnym rozwojem województwa, powiatu i gminy, któ
rych są reprezentantami oraz działać dla dobra społeczeństwa.

Radni do Sejmiku Wojewódzkiego, 
Rady Powiatu I Rady Gminy

RADNI
RADY GMŁM

(20 mandatów)

1. Piotr Breitscheidel
2. Walter Demer
3. Antoni Drzyzga
4. Elżbieta Frey
5. Eugeniusz Galas
6. Józef Hajduk
7. Kazimierz Horoszczak
8. Norbet Jaskuła
9. Henryk Kołodziej
10. Józef Kozioł
11. Rudolf Kubilas
12. Józef Lazarek
13. Cecylia Pyka
14 Grzegorz Pyka
15. Herbert Pyka
16. Kard Piontek
17. Engelbert Sobel
18. Siegfried Sowa
19. Ernestyn Zientek 
20 Gerard Zyzik.

RADNI DO RADY POWIATU
(3 mandaty)

1. Roman Kołek
2. Ryszard Nocoń
3. Józef Swaczyna
(kandydaci wybrani z listy Mnie/u* 
Niemieckiej)

Radnym do Sejmiku Wojewóda* 
Opolskiego z terenu gminy Jemiehai 
wybrany został Joachim Jelito, z ią 
Mniejszości Niemieckiej.

ZŁOTE GODY
9 listopada br. jubileusz 50 - lei 

małżeństwa obchodzili Marta I Jóa 
Pach z Piotrówki. Nie zabrakło życr 
od jemielnickich władz gminnych. D» 
stojnym Jubilatom długich lat żyts 
wiele zadowolenia i radości życzy

redakcji 
„Nowego Głosu Jemielnicy’

WYNIKI 
KLASY ,.IF
(z 25.10.1998 r.)

Pionier Strzelce Op. - Jemielnfa

1:0

LZS Rozmierka - LZS Jaryszów 

3:3

Otmęt Krapkowice - Unia Kotonowi

4:2

Uweeco Raszowa - LZS Stary Ujas

2:0

LZS Leśnica Op - LZS Piotrowu

1:2

LZS Błotnica - LZS Rozkochów 

mecz nie odbył się 

LZS Kielcza - pauza
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W SŁUŻBIE 
MIESZKAŃCÓW

SPROSTAĆ ZADANIOM 
I PROBLEMOM

tomowa z WERNEREM MAŁKIEM 
•wójtom gminy w Jemielnicy.

•Czy w związku z powstaniem po
wiatów zmieni się zakres uprawnień 
uatdu gminy, ograniczone zostaną 
>jo kompetencje?

• Nie, zmian zasadniczych w tym 
terunku nie będzie, w przyszłym roku, 
'^prawdopodobniej do powiatu przeka
zie zostaną sprawy związane z ko- 
iruikacją Zakres uprawnień gmin nie 
zmieni się

• Czego oczekuje Pan Wójt od rad
nych do powiatu 1 sejmiku woj wódz- 
uego z terenu gminy?

-Od wybranych radnych do powiatu i 
leyraku wojewódzkiego wszyscy ocze- 
tąerny. Ze będą om czuli się współgo
spodarzami całego strzeleckiego powia- 
v i województwa opolskiego pomogą 
nam w rozwiązywaniu naszych proble
mów gmmych. Liczę, że będą reprezen
tantami interesów gminy, której są 
mesaańcami Liczymy na to, że radni 
do powiatu będą wspierali nasze działa
no na rzecz ochrony środowiska, w tym 
oczyszczalni ścieków. Poza tym chce- 
my. aby pomogli nam w przygotowaniu 
cętymalr.ie najlepszych założeń reformy 
uoby zdrowia, w przełożeniu na szcze- 
to* gminny

• Jaka będzie zadaniem Pana 
Wójta ■ Jest nowo wybrana Rada 
Gminy - lepsza, od poprzedniej?

• Kandydatów do rady nie było zbyt 
rnalu, wytypowano do nich jednak oso
by znane i cenione w środowisku, a to 
jMt gwarancją że będą aktywnie praco
wał na rzecz rozwoju gospodarczego 
gmny Wybrani zostali kandydaci war
tościowi o społecznikowskich predyspo
zycjach. a to dobrze wróży tej radzie.

• Jak ocenia pan fakt wysunięcia 
przy wyborze wójta gminy kontrkan
dydata, którym był pan Kozicki?

- Były przed 
wyborami podej
mowane pewne 
działania dla 
mnie osobiście 
stresujące. 
Mamy jednak 
demokrację, 
swobodę wybo
ru, decyzji i to 
cenne osiągnię
cie. Tym bar
dziej. więc cie
szy mnie zwy
cięstwo w tych 
wyborach, po
nieważ radni 
mieli pełną swo
bodę decyzji, 
glosowanie było 
tajne Jest to dla 
mnie dowodem 
zaufania i tego 
zaufania nie 
mogę zawieść.

- O wybor
czym zwycię
stwie może 
mówić Mniej
szość Nie
miecka, czy 
oznacza to, 

że będzie Pan Wójt kierował się 
względami i racjami jednej opcji 
wyborczej?

- Chcę realizować zadania, które zo
stały wypracowane przez mniejszość, w 
ich wyborczym programie Uwzględnia on 
rozwój gminy w wielu dziedzinach. Pra
gnę zapewnić, że nikt w naszej gminie 
nie będzie dyskryminowany, wszyscy są 
mieszkańcami tej gminy i mają takie 
same prawa. Dla nas najważniejsze są 
sprawy gminne, liczymy w toku ich reali
zacji na pomoc i wsparcie wszystkich 
mieszkańców. Jesteśmy otwarci na każ
de inicjatywy, propozycje i koncepcje 
związane z rozwojem gminy.

• Plany na najbliższy powyborczy 
okres?

- Do połowy listopada musimy przed
łożyć przewodniczącemu Rady Gminy 
projekt budżetu na przyszły rok Następ
nie przystąpimy do przymiarek związa
nych z działaniami w sprawach o zasad
niczym dla gminy znaczeniu Powtórzę 
to. co powiedziałem na inauguracyjnej 
sesji - najważniejsze tematy to sprawa 
ochrony środowiska, czyk oczyszczania 
ścieków i reforma systemu edukacji 
szkolnej. Z naprawami dróg i chodników 
poczekamy do podjęcia decyzji, które 
drogi będą wojewódzkie, powiatowe, a 
które gminne

- Jakie nadzieje związanie są z 
planowanym opracowaniem planu 
przestrzennego zagospodarowania 
gminy?

- Po opracowaniu tego planu zastana
wiać będziemy się nad tym. czy gmina 
powinna przejąć cześć gruntów budowla
nych, wykonać uzbrojenie terenu, zadbać 
o rozwój infrastruktury gosjx>darczej. To 
pozwoliłoby na podjęcie starań na rzecz 
ściągnięcia kapitału, zapewnienie rozwo
ju gospodarczego gminy

(dokończenie na str. 6)

Rozmowa z HERBERTEM PYKĄ 
- przewodniczącym Rady Gminy w 
Jemielnicy.

Jakie - zdaniem Pana Przewod
niczącego ■ zostaną wypracowane 
główne kierunki zadań w nowej 
kadencji Rady Gminy?

- Realizować musimy zadania dłu
gofalowe, te których kontynuacja wy
maga kilku lat, jak i te, które wynikają 
z bieżących potrzeb. Priorytetowym za
daniem jest przede wszystkim rozwią
zanie problemu oczyszczania ścieków 
płynnych. To władze Strzelec Opol
skich zwróciły się do naszych władz 
gminnych z ofertą realizacji zadań w 
zakresie oczyszczania ścieków. Gmi
na do działań w tym zakresie nie była 
przygotowana, i chociaż nie dyspono
waliśmy środkami finansowymi można 
było przystąpić do negocjacji w tym za
kresie. Musimy się porozumieć z wła
dzami Strzelec Opolskich, innego wyj
ścia nie ma. Chodzi o konsensus w 
sprawach zasadniczych, podjęcie 
działań na rzecz pozyskania niezbęd
nych środków finansowych na realiza
cję tego zadania. Z porównania za
sobności obu gmin wynika, że gmina 
Jemielnica jest gminą biedną co nie 
oznacza, że konsensus pomiędzy 
biednym i bogatym nie jest możliwy do 
osiągnięcia. Myślę, że w tej kadencji 
najważniejszym zadaniem jest zlokali
zowanie punktu zrzutu nieczystości 
płynnych z terenu naszej gminy, bu
dowa przepompowni, a w dalszym eta
pie budowa kolektora kanalizacyjne
go. Przedsięwzięcie to jest zadaniem 
bardzo kosztownym, wymaga znacz
nych nakładów finansowych. Wiążą się 
one z koniecznością budowy kanali
zacji ściekowej, ponownego ujx>rząd- 
kowania po zakończeniu tych prac 
całej infrastruktury komunalnej - na 
przykład ulic, chodników.

- Inne zadania 
które wymagają 
realizacji - Jakie 
one są?

- Myślę o zieleń
cu, placu zabaw dla 
dzieci na osiedlu w 
Jemielnicy. Takie 
przymiarki trwają 
od conajmniej kilku 
lat.

- Oznacza to, 
że zagadnienia 
związane z ekolo
gią uznaje pan za 
najważniejsze?

- Tak, to ważny 
odcinek działalno
ści. Wiele w latach 
poprzednich mówi
ło się o szansach 
jakie wynikają z 
gazyfikacji gminy. 
Chciałbym jednak 
zwrócić uwagę, że 
przestawianie się 
na ogrzewanie ga
zowe to bardzo 
kosztowne inwe
stycje. Mają one 
sens przy jedno
czesnym ociepla

niu ogrzewanych obiektów, wymianie 
okien. Tu o celowości zamierzeń wi
nien zdecydować rachunek ekono
miczny, rzetelna analiza kosztów I 
zysków.

- Nie mniej ważnym zadaniem 
stanie się wdrożenie reformy 
oświatowej.

- Cieszy to, że my wyszliśmy na
przeciw potrzebom oświatowym, w 
poprzednich latach oddany został 
do użytku drugi obiekt szkolny w 
Piotrówce, przeprowadzony został 
kompleksowy remont szkoły w Je
mielnicy, przy pomocy finansowej 
fundacji Rozwoju Śląska i Wspiera
nia Inicjatyw Gospodarczych w Opo
lu wybudowana została sala spor
towa. Możemy więc stwierdzić, że 
dysponujemy odpowiednią bazą lo
kalową przystosowaną do przyszłych 
potrzeb szkolnictwa w ramach refor
my oświaty.

- Reforma oświaty związana bę
dzie z rozważeniem celowości dal
szego istnienia małych szkół wiej
skich.

- To problemy trudne, z jednej 
strony związane z racjami ekono
micznymi, a z drugiej stanowiskiem 
rodziców w tych sprawach. Musimy 
być przygotowani do trudnych roz
mów z rodzicami ozieci, doprowadzić 
do kompromisu, stworzenia takich 
warunków, aby dojazdy do szkół były 
jak najmniej uciążliwe. W tych dzia
łaniach musimy uwzględniać przyszłe 
wymagania programowe, wyposaża
nia placówek w nowoczesny sprzęt 
dydaktyczny - na przykład w kompu
tery. Ważne, aby stworzyć dzieciom 
dobre warunki do nauki, zmniejszać 
dystans wobec szkół miejskich, stwa
rzać szanse do kontynuowania na
uki w szkołach średnich

(dokończenie na str. 6)
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SPROSTAĆ ZADANIOM
I PROBLEMOM
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W SŁUŻBIE 
DLA MIESZKAŃCÓW

(dok. testr. 5)

• Jedną z bolączek jest również 
brak na terenie gminy spółki wodnej. 
Jakie są szanse na rozwiązanie tego 
problemu?

- Jest to poważny problem, którego me 
udało się rozwiązać w minionej kadencji. 
W najbliższym czasie opracowane zosta
ną mapy Część rolników nie jest zdecy
dowanych. a warunkiem założenia spółki 
jest ogólna społeczna akceptacja To po
ważny problem, poświęcimy mu wiele uwa
gi w naszych przyszłych działaniach.

- Przydzielanie środków finanso
wych do dyspozyqi rad sołeckich - czy 
jest Pan Przewodniczący zwolenni
kiem takiej formy realizacji określo
nych zadań na wsiach?

- Nie jestem do końca przekonany do 
tej koncepcji wydatkowania gminnych pie
niędzy. ale nie chcę też robić .rewolucji' 
Niech tak pozostanie. Myślę, że plany 
sołectw powinny być akceptowane przez 
Zarząd Gminny. Poza tym sądzę, że na
leży elastycznie podchodzić do tych 
spraw, w zależności od planów wytyczo
nych do wykonania, należy w jednym roku 
przydzielić określonej miejscowości wię
cej środków, w następnym - mniej

- Koszty utrzymania gminnych 
obiektów. Ich modernizacje, remon
ty, rozbudowa - to dodatkowe środki 
wydatkowane z budżetu gminy.

- Zgadzam się z tym, na przykład eko
logiczne ogrzewanie w szkołach, utrzy
mywanie stacji opieki .Caritas*, obiektu 
sali sportowej to wydatki znaczące, ale 
konieczne. Sądzę, że przy .Caritasie* na
leżałoby otworzyć gabinet rehabilitacyjny.

- Jednym ze sposobów pozyskiwa
nia środków, a przy tym zwiększeniu 
miejsc pracy byłoby przyciągnięcie 
inwestorów krajowych I zagranicz
nych, kapitału.

- To prawda, ale każdy inwestor pyta 
o gminną infrastrukturę - o oczyszczal
nię, uzbrojenie terenu i inne sprawy. Mu- 
simy w ramach opracowywania planu prze
strzennego zagospodarowania cynicy wy

JÓZEF KOZIOŁ - sołtys Łazisk 

dla „Nowego Głosu Jemielnicy”

- Czy sołtysowanie to uciążli
we zajęcie, czy łatwe i przyjem
ne.

- Powiem inaczej - nie jest łatwo 
być sołtysem, chociażby ze względu 
na to, że wiele się od niego oczeku
je. wiele wymaga. Tam gdzie chodzi 
o kontakty bezpośrednie z ludźmi nie 
zawsze wszystko układa się po my
śli sołtysa. Ludzie są różni, część 
kwestionuje bilans dokonań, inni są 
zadowoleni Łaziska to typowa wieś, 
podobna do innych.

- W każdej wsi wiele zmienia 
się - a jak jest w Łaziskach?

• Kilka lat temu mieliśmy asfalt 
położony tylko na drodze głównej 
prowadzącej przez wieś. Przeprowa
dziliśmy remonty i utwardziliśmy 
boczne ulice i drogi Gdyby policzyć 
wszystkie prace, to można zaryzyko
wać. że wyremontowano ponad pół
tora tysiąca metrów dróg. To kosz
tuje. W tym roku mieliśmy do dys
pozycji ponad osiemnaście tysięcy 
złotych Położony został asfalt na 
placu koło krzyża na skraju wsi W 
minionym roku zamontowane zosta- 

dzielić odpowiednie tereny na działalność 
gospodarczą, zadbać o budowę na ich 
pełnej infrastruktury. - Rolnicy borykają 
się z wieloma problemami - są trudno
ści z zapłatą za sprzedane płody rolne, 
niska jest opłacalność rolnictwa.

- Jak postrzega więc Pan Przewod
niczący sprawy wsi?

- Wkrótce rolnik sam nie poradzi sobie 
ze swymi problemami Istnieje potrzeba 
tworzenia grup producenckich, zrzeszeń 
sąsiedzkich i innych. My te działania bę
dziemy wspierali Potrzebna jest zmiana 
profilu produkcji rolnej, szansę dostrze
gam w produkcji zdrowej żywności.

- Czy szansą jest też rozwój agrotu
rystyki o której mówi się w mass-me
diach coraz częściej?

• Mamy piękne okolice, dużo lasów, 
zwierzyny leśnej, grzybów. Wielu byłych 
mieszkańców mieszka na Zachodzie, 
chętnie tu przyjeżdża, spędza urlopy. 
Gdyby w każdej wsi powstało chociaż jed
no gospodarstwo agroturystyczne, inni 
poszliby za ich wzorem To tania turysty
ka. maiąca śżanse na rozwój, a przy tym 
może być dochodowa dla rolników Myślę 
również o rozwoju sportu, liczę na aktyw
ność działaczy klubów. Dobry przykład 
daje Piotrówka, która udowodniła, że mała 
wieś osiągać może znaczące sukcesy 
Kiedyś u nas był bardzo popularny tenis 
stołowy Liczę przy tym na imgatywy na
uczycieli wychowania fizycznego

- Jaka będzie obecna Rada Gmin
na, nowi radni?

- Cieszy nas to, że w nowej Radzie 
jest wielu młodych radnych, liczę na ich 
zaangażowanie. Ci. którzy zdobyli do
świadczenie pracy w organach gminnego 
samorządu będą służyli nam swą wiedzą 
To powinno procentować. Liczymy na do
brą współpracę z Zarządem Gminy, bę
dziemy realizowali wspólne zadania na 
rzecz gminy i jej mieszkańców

- Dziękuję za rozmowę

Rozmawiał: R. Nowak

TAKI SOŁTłS JAIiA WIEŚ

ły krawężniki. 
Część środków 
przeznaczyliśmy 
na remonty drogi 
transportu rolnego 
łączącej Bokowe i 
Gąsiorowice. Ak
tualnie trwa re
mont ulicy Koło
dziejczyka. Na 
około sześciuset 
metrach drogi do
konano pogłębie
nia podłoża, na
wieziony został tłu
czeń. Droga ta w 
każdej chwili nada- 
je się do tego, aby 
położyć na tym 
odcinku dywanik asfaltowy.

- Inne zamierzenia?
- Jeszcze w tym roku wykonamy 

trzy fundamenty pod pojemniki na 
śmieci. Zostaną zakupione pojemniki 
na szkło i odpady plastikowe. Śmiet

Myśllmy o rozwoju takich form 
działalności gospodarczej, które nie 
byłyby szkodliwe dla środowiska.

• Czy możemy powiedzieć o 
tym, że po wyborze nowej Rady I 
Zarządu Gminy zachowana zosta
nie ciągłość działania, kontynu
acja dotychczasowych zadań?

- Ciągłość działania musi być za
chowana w każdej sferze gminnych 
spraw. Mamy opracowany program 
działania do 2005 r. Między innymi w 
najbliższym czasie zamierzamy pod
jąć działania na rzecz utworzenia 
Gminnej Spółki Wodnej Za kilka dni 
otrzymamy niezbędną dokumentację 
Zbliżają się zebrania wiejskie, wybo
ry sołtysów i rad sołeckich Wykorzy
stamy je dla podjęcia rozmów między 
innymi o powołaniu spółki wodnej. 
Musi być powszechny akces do spół
ki całych społeczności wiejskich.

- Współpraca I partnerstwo z 
gminami w Niemczech - w jakim 
kierunku zamierzał będzie rozwój 
obustronnych kontraktów?

- Dotychczasowe formy tych kon
taktów z Laubusch i Eldorfem są dla 
nas potwierdzeniem, że zainicjowali
śmy działania poprzedzające wejście 
kraju do wspólnej Europy. Liczymy 
zwłaszcza na rozwój bezpośrednich 
kontaktów pomiędzy mieszkańcami 
naszych gmin, one są najtrwalsze, 
dzięki nim zawiązują się przyjaźnie. 
W ten sposób lepiej poznaje się od
mienność ludzi, ich kulturę, tradycje, 
a nawet różnice w mentalności i sfe
rze zachowań oraz poglądów.

- Istnieje jednak bariera języ
kowa - czy ona wpływa na obu
stronne kontakty z partnerskimi 
gminami?

- Tak. kontakty te byłyby bardziej 
rozwinięte, gdyby nie bariera języko

niki zostaną zloka
lizowane w - jeden 
na Bokowym i dwa 
w Łaziskach.

- Co jeszcze 
należałoby zro
bić, jakie prace 
wykonać w Łazi
skach?

- Myślimy, o 
tym aby w kolej
nych latach przy
stąpić do budowy 
chodników W la
tach poprzednich 
w innych miejsco
wościach prace te 
zostały wykonane 
w ramach zadań 

gminnych Sąsiednie miejscowości, 
w których wykonano remonty dróg, 
mogły przydzielone środki finansowe 
przeznaczać na budowę chodników. 
My w Łaziskach w tym czasie środki 
przeznaczaliśmy na remonty dróg.

wa Dlatego duże znaczenie prz.< 1 
zujemy do nauczania w szkoląc* L 
zyka niemieckiego Są problemy,I Ki' 

kuje nauczycieli posiadającychh 
lifikacje w tym kierunku. Myślę 1 
sytuacja poprawi się. problerręt te | 

uda się przełamać. Liczymy zwk Ml 
cza na młodzież, ona zawsze I Fj. 
szybciej nawiązuje kontakty z II

śnikami. a|
- Czy również pracowM I 

Urzędu Gminy będą mogli i* b 

rzystać z doświadczeń partnen 
niemieckich?

- Proponowano nam już wyntl - 
doświadczeń, poznanie zasadbi S 
cjonowariia administracji samontś " 

wej i komunalnej w Niemczech i 
dzę, że będziemy mogli skorzysta 
najbliższej przyszłości z doświadca 
naszych partnerów z Niemiec. Om J 
pewnym etapie rozwoju gospo# ® 

czego rozwiązywali problemy pota
ne do naszych To ważne, bo pozw j 
li na uniknięcie pewnych błędów

• Czy po wyborach planowa 
są zmiany personalne w Urzęd* 
Gminy?

- Żadnych zmian nie przewiduje* 
Nie dostrzegam takiej potrzeby, 
pracowników z doświadczeniem za* 
dowym, ludzi sprawdzonych w dzi» 
niu. Nie oznacza to. że nie będzie- 
doskonalić dalszych form pracy. jxó»1 
mować starania, aby jeszcze lepe 
skuteczniej działać na rzecz mieszka- 
ców gminy. Tak postrzegamy swojąro» 
wobec lokalnej społeczności, przypś 
nym poszanowaniu dla prawa i otow* 
zujących przepisów administracyjny*

- Dziękuję za rozmowę.
i

Rozmawiał: R. Now*

- Czy brak spółki wodnej jM 
również problemem dla mie« 
kańców Waszej miejscowości?

- Tak, część gruntów jest .podt> 
pionych" na części są instalaqe me 
lioracyjne, ale nie konserwowa™ 
nieudrożnione podobnie instalacja 
odpływowe, rowy Dostrzegamy wąc 
potrzebę powołania spółki wodnej, ą I 
szanse, że wkrótce powstanie

- Zbliżają się wybory sołtysta 
i rad sołeckich - czy zdecydowtf 
się Pan na kandydowanie?

- Decyzji jeszcze nie podjąłem 
Sołtysem jestem od dwunastu lal 
zrobiliśmy w tym czasie wiele, ale wie
le pozostało do zrobienia Prawda 
jest taka, że jaka wieś, taki sołtyi ' 
taka rada sołecka Rada musi wspo 
magać sołtysa w działaniu. Jeśli sta- L 
je się ona wobec niego organem | 
nakazowo -rozliczającym, to nie wró I 

ży niczego dobrego. To. czy będę 
kandydował na kolejną kadencję » I 

leżeć będzie w dużej mierze od oce
ny mojej pracy przez mieszkańców ' 

naszej miejscowości.
- Dziękuję za rozmowę.

Rozmawiał (nok)



X(nn GŁOS JOIIŁLMCT 7

NA BUDOWIE SZKOLNA „OWSIANKA”

W pierwszych dniach października br. gdy odwiedziliśmy teren budowa przy 
Sikole Podstawowej w Jemielnicy trwały prace przy budowie nowego ogro
dzenia i na zewnątrz budynku szkoły. Przystąpiono do porządkowania terenu 
m in. wywozu gruzu od strony ul. Strzeleckiej Być może w chwili ukazania się 
rusrej gazety zamieszczone zdjęcia będą już tylko archiwalnym materiałem, 
na którym pokazaliśmy teren budowy według stanu na początek miesiąca 
Również wewnątrz - jak informuje Alfreda Jagocha zastępca dyrektora szkoły 
■trwają prace końcowe w części łącznikowej łączącej szkołę z halą sportową.

Mówi A.Jagocha - Obecnie warunki w wyremontowanej placówce mamy 
doskonale, przygotowujemy nowy wystrój gabinetów przedmiotowych, koryta
rz)- Liczymy na pomoc rodziców naszych uczniów, dla których na pewno nie 
fWt obojętna sprawa poprawy estetyki pomieszczeń, warunków w jakich uczą 
Się ich dzieci. W ramach zagospodarowania terenu przy nowej hali sportowej 
powstanie atrium - mały amfiteatr na około 300 widzów. Sam projekt jest bar- 
dzo interesujący Atrium służyło będzie szkole i wszystkim mieszkańcom, umoż- 
k*i organizowanie różnych imprez na świeżym powietrzu.

BIEGI PRZEŁAJOWE
W rejonowych szkolnych biegach przełajowych w Strzelcach Opolskich 

uczestniczyli szkolni przełajowcy z Jemielnicy, w czterech kategonach w gru
pach dziewcząt i chłopców Ośmiu najlepszych zawodników zakwalifikowało się 
do eliminacji na szczeblu wojewódzkim. Wśród nich byli Krzysztof Fuhl z SP 
Jemielnica i Krzysztof Wilk z SP Piotrówka. W biegach przełajowych na szcze- 
Uu wojewódzkim szkolni reprezentanci naszej gminy nie zajęli czołowych miejsc. 
Uplasowali się na dalszych miejscach. K. Fuhl zajął 57 miejsce, a K.Wilk 40 (na 
około 100 zawodników biorących udział w zawodach)

(b)

Już od sześciu lat ukazuje się szkolna gazetka w Jemielnicy pn. .Owsianka'. 
Dotychczas ukazało się 29 numerów gazety szkolnej, następny będzie jubileuszowy 
W pierwszym numerze - w tym roku szkolnym - wydanym w październiku br. są 
informacje o ir>guraqi roku szkolnego.informaęje Justyny Marek o rajdowych sukce
sach na pożegnanie jesieni w Strzelcach Opolskich Nie zabrakło . podobnie jak w 
roku ubiegłym prezentacji sylwetek uczniów, tym razem Mariusza Szopy, Klaudii 
Kolczyk i Damiana Franka Młodzi redaktorzy szkolni przeprowadzili interesujące 
wywiady z nauczycielami - Małgorzatą Dobrowolską i Wacławą Zajdel. M. Do
browolska - opiekunka szkolnego samorządu na pytanie - dlaczego zgodziła się 
zostać opiekunką samorządu szkolnego odpowiedziała:

- Dlatego, iż uważam, że z dziećmi można zrobić wiele dobrego W was, uczniach 
jest tyle energii i macie tyle wspaniałych pomysłów, które należy umiejętnie wdrażać w 
życie.

Z zainteresowaniem przeczytaliśmy zabawne, krótkie opowiadanie o przygodzie z 
rowerem Joanny Mateji z kl. VII a, napisane gwarą śląską.

W .zielonym kąciku' Kinga pisze o kangurach, zwyczajach tych australijskich 
zwierząt. W numerze me zabrakło krzyżówki. Szkolną .Owsiankę' redaguje zespół w 
składzie:
Iwona Ogaza, Beata Fuhl, Bożena Buszka, Marcin Szolke, Piotr Niewlem, Kin
ga Bretsznajder i Mariola Szandurska

Współpracownikami .Owsianki' są Joanna Mateja, Magdalena Szolke, Justy
na Marek, Aurelia Malcherczyk i Andrzej Lechowicz. Opiekunką zespołu jest 
nauczycielka Danuta Rojek.

POLSKA DEKLARACJA 
W SPRAWIE 

PRZECIWDZIAŁANIA 
PRZEMOCY W RODZIME

Przemoc w rodzinie jest szczególnie drastycznym problemem w naszym kra
ju. Sprzyja jej bierność obywateli i bezsilność służb publicznych. Dlatego wzywa
my parlament, administrację rządową i samorządową sądownictwo, prokuraturę, 
massmedia oraz wszystkich obywateli Rzeczypospolitej Polskiej do przeciwdzia
łania przemocy i postępowania zgodnie z następującymi zasadami etycznymi:
1. Każdy człowiek ma prawo do życia w środowisku rodzinnym wolnym od prze
mocy, która jest naruszaniem praw i dóbr osobistych.
2. Człowiek doświadczający przemocy nie może być za nią obwiniany.
3. Dzieci I młodzież mają prawo do wzrastania w bezpiecznym środowisku wol
nym od przemocy, a obowiązkiem dorosłych jest im to zapewnić.
4. każdy człowiek doświadczający przemocy ma prawo do pomocy prawnej, so
cjalnej, psychologicznej i medycznej, bez naruszania jego godności osobistej.
5. Każdy człowiek ma prawo do wiedzy potrzebnej do radzenia sobie z przemocą.
6. każdy człowiek ma prawo do przeciwdziałania przemocy w rodzinie.
7. każdy człowiek ma obowiązek udzielania pomocy ofiarom przemocy w rodzinie.

Deklaracja przyjęta w grudniu 1995 roku na II Ogólnopolskiej Konferengi na 
temat Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie.

UDANY REWANŻ
I KOLEJNY SUKCES

W ubiegłym roku w XXXIII Rajdzie Pożegnania Jesieni Leśnica'97 po raz pierwszy 
w naszej dwudziestokilkuletniej historii startów nie dojechaliśmy do mety, ponieważ 
pokonała nas pogoda i padający śnieg. Załamani i rozgoryczeni zapowiadaliśmy wiel
ki rewanż za rok. 24.10.br. 65 członków SKKT przy Szkole Podstawowej w Jemielnicy 
z klas V - VIII wzięło udział w XXXIV Rajdzie pn. Pożegnanie Jesieni Strzelce Opol- 
skie'98 Jechaliśmy na rowerach, a trasa przebiegała przez Gąsiorowice, Rozmierkę 
do Szkoły Podstawowej nr 7 w Strzelcach Op. Odnieśliśmy kolejny wspaniały suk
ces. zdobywając I miejsce - wspaniały puchar i kilka dyplomów. Startowaliśmy w 
następujących konkursach, sprawnościowym, piosenki, kronik z trasy rajdu. Uzyska
liśmy maksymalną ilość 40 punktów Po raz kolejny sprawdził się nasz okrzyk, który 
towarzyszy nam we wszystkich rajdach. Coca cola - pepsi - Jemielniczanie znowu 
najlepsi. Brawo kochane dzieciaki - to tytko dzięki waszym staraniom możemy odno
sić sukcesy. Nad bezpieczeństwem dzieci w czasie trwania rajdu czuwali. Andrzej 
Jarzębski - opiekun SKKT przy Szkole Podstawowej w Jemielnicy. Krystyna Jasik - 
„niezmordowana" turystka - sekretarka szkoły, Mirosław Piotrowicz - rodzic, wielki 
przyjaciel dzieci oraz uczennice LO w Strzelcach Opolskich, druhny; Janina Radec
ka i Aleksandra Pyttel.

Do zobaczenia na szlaku następnego rajdu 
Z turystycznym pozdrowieniem 

Andrzej Jarzębski - opiekun SKKT

24.10.br
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DUŻE SPRAWY 
MAŁEJ SZKOŁY

Do trzyklasowej filii Szkoły Pod
stawowej w Gąsiorowicach uczęsz
cza 32 uczniów, w tym dziesięcioro 
do I klasy. Pierwszoklasistami opie
kuje się wychowawczyni Zuzanna 
Górecka, nauczycielką w kl. II jest 
Adela Mońka, a w trzeciej Jolan
ta Knapik. W budynku szkoły, na 
piętrze usytuowane jest przedszko
le Prowadzenie dwóch placówek w 
jednym obiekcie wpływa na niższe 
koszty ich utrzymania.

W przyszłym roku szkolnym do 
klasy pierwszej uczęszczało będzie 
dziesięcioro dzieci. Niewykluczone 
jest łączenie klas, za tym przemawia
ją względy finansowe W szkole od
bywa się również nauka języka nie
mieckiego, dwa razy w tygodniu po 

godzinie lekcyjnej Nauczycielka nie
mieckiego Lullka Anneiler dojeżdża 
do gąsiorowickiej szkoły z Opola. Re
ligii uczy siostra zakonna Teresa 
Rudzka z Jemielnicy.

- Naszą bolączką jest brak toalet 
w obiekcie szkolnym - mówią nauczy
cielki. Znajdują się one na zewnątrz. 
Alfreda Jagocha - zastępca dyrek
tora szkoły w Jemielnicy, której punkt 
filialny w Gąsiorowicach podlega - 
powiedziała nam. że sprawa ta jest w 
centrum uwagi władz gminnych, ale 
realizacja zadania możliwa będzie po 
zakończeniu remontu szkoły w Jemiel
nicy.

- Inna sprawa wiąże się z brakiem 
sali gimnastycznej, ale o tym nawet 
marzyć nie można Wyposażenie pla

cówki w pomoce dydaktyczne panie 
nauczycielki oceniają jako dobre. 
Rokrocznie Komitet Rodzicielski or
ganizuje zabawy, z których dochód 
przeznaczany jest na zakup potrzeb
nych materiałów i sprzętu niezbęd
nego do prowadzenia zajęć Wiele 
uwagi sprawom szkoły poświęcają 
Krystyna Szymeczek - przewodni
cząca i Krystyna Lamich - członek 
Komitetu Rodzicielskiego.

- W przypadku łączenia klas roz
ważany jest wariant prowadzenia 
wspólnych zajęć dla wszystkich klas 
z przedmiotów tzw. artystycznych 
(plastyka, muzyka, technika, wycho
wanie fizyczne). Może nie jest to naj
lepsze rozwiązanie ze względu na 
różnice w rozwoju sprawności rucho
wej i manualnej dzieci, ale wariant 
optymalnie najlepszy. Być może 
wspólne będą dla klas II i III zajęcia z 
polskiego, matematyki i środowiska. 
Jeśli koncepcje te zostaną przyjęte 
jedna z trzech zatrudnionych nauczy
cielek straci pracę. Inne niepokoje 
związane są z przewidywaną refor
mą systemu edukacji. W br. szkol
nym placówka otrzymała ze szkoły w 
Jemielnicy krzesełka i stoliki. Rodzi

ce pomogli w ich odnowieniu i ią|f 
racji. Jeszcze w tym roku, jeśli M 
sprzyjające warunki atmosferyoi 
przewidywane jest zorganizcW 

rajdu rowerowego dla uczniów,** 
że wycieczka na Górę św Anny Tr 
dycyjnie w listopadzie odbędzwl 
w szkole zabawa andrzejkowaj 
grudniu mikołajki. Paczki, lii 
otrzymają dzieci zostaną sfinJ 

wane przez rodziców i Komitet I 
dzicielski. Przed świętami naud 

ciele i dzieci spotkają się na wd 
nym opłatku przy choince. Nie: 
braknie wspólnego śpiewania* 
strojowych kolęd.

- Z dziećmi jeździmy - mówią* 
uczycielki z Gąsiorowic - do Tal 
Lalki w Opolu, do kina Równaj! 
szkoły na występy zapraszamy 
atralne grupy. W każdym miew, 
organizujemy jakąś imprezę dlad! 
ci. Uczniowie biorą udział w szkc*j 
olimpiadach i konkursach DwJa 
nie zajęli drugie miejsce w Mi 
Olimpiadzie Matematycznej. Suk 
to tym bardziej znaczący, że don 
lej szkoły w Gąsiorowicach uczę 
cza tylko 32 uczniów.

Andrzej Lechowicz kl. VIII

Elegia. o szkolnej lipie
poMÓŻjn 

JOASI
(fragment)

Powstałaś z nasionka 
i wyrosłaś z krzewu 
- tak się zaczyna 
żywot wielkiego drzewa

Swą zielenią uspokajałaś 
szumem liści dyktowałaś 
na sprawdzianach, 
na kartkówkach
i na trudnych klasówkach - 
z nami byłaś wszędzie, 
lecz już tak nie będzie.

Jak grom z nieba
piła ścinała drzewa
cała bujna zieleń zniknęła. (...)

Wkrótce przybyli ci 
co katów posłali 
co lepszą przyszłość budowali 
i budują 
na popiołach zieleni 
i wspomnień cieni (...)

OD REDAKCJI:

Przedstawiamy fragment wiersza pt „Elegia o szkolnej lipie”, którego 
autorem jest A. Lechowicz - uczeń klasy VIII a ze Szkoły Podstawowej w Je
mielnicy. Wiersz ten został zamieszczony w listopadowym wydaniu szkolnej ga
zetki .Owsianka*. Wśród uczniów jest zapewne wielu poetów, którzy w strofach 
wierszy zawierają swoje uczucia, przemyślenia, przeżycia, niepokoje i radości 
Nieraz są to wiersze liryczne, pełne osobistych wyznań. Prześlijcie napisane 
wiersze do redakcji, podzielcie się z nami swoimi przeżyciami, twórczymi prze
myśleniami. Najlepsze wydrukujemy, z autorami wszystkich utworów poetyc
kich zamierzamy spotkać się. aby porozmawiać o zmaganiach ze słowem, o 
tworzeniu Być może wspólnie uda nam się przy szkołach w Jemielnicy i Pio- 
trówce powołać do działalności kluby ludzi piszących z którymi moglibyśmy się 
spotykać, wspólnie słuchać Waszych wierszy, rozmawiać o poezji, sile słowa 
poetyckiego, twórczych doznaniach, niepokojach, poszukiwaniach. Zaprasza
my do współpracy.

Red.

Uczennica Joasia Korczak z Jem* 
nicy oczekuje na skomplikowanącptt 
cję kręgosłupa. Jest to zabieg kaszto* 
ny, ale stanowi dla chorej jedyną szw 
i nadzieję na poprawę stanu zdrowi 
Koszt operacji, której przeprowadzeni 
podjęli się sjoecjaliści jednej z niemej 
kich klinik wyniesie około 20.000 N 
Wydatki związane z koniecznym zab» 
giem chirurgicznym przekraczają met 
wości finansowe rodziny Joasi Jej 
dzy i koleżanki ze Szkół w Jemielncj 
Piotrówce prowadzą zbiórkę pieniędzjn 
pokrycie kosztów operacji

W Jemielnicy powstał Społecznym 
mitel Pomocy dla Joasi Korczak, kfćn 
prowadzi zbiórkę pieniędzy w specjałw 
skarbonce znajdującej się w sklepie ,tGX 
Ireneusza Gołiszewskiego.

Zwracamy się do wszystkich mes; 
kańców, którym nie jest obojętny los 
rych, zwłaszcza dzieci o finanse*! 
wsparcie tej społecznej imqatywy. którą 
celem jest pomoc dla chorej Joasi, w ą 
przypadku operacja jest jedyną szru 
ratunku i powrotu do zdrowia.


